
1 

 

 

   PROTOKÓŁ nr XLIII/22 

sesji Rady Powiatu w Gryfinie 

w dniu 19 grudnia 2022 r. 

   

XLIII sesja Rady Powiatu w Gryfinie odbyła się w dniu 19 grudnia 2022 r. o godz. 14.07  

w sali obrad Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. Posiedzenie 

otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski i stwierdził, że zgodnie 

z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 Radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 21 osób stanowiło kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji (lista obecności radnych - zał. nr 1). Ponadto w posiedzeniu wzięli 

udział zaproszeni goście (zał. nr 2). 

 

I. Sprawy regulaminowe:   

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powitał zebranych gości, przedstawicieli służb 

mundurowych, kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu, pracowników Starostwa 

Powiatowego w Gryfinie, przedstawicieli lokalnych mediów, mieszkańców, Zarząd Powiatu 

oraz Radę Powiatu. Na protokolantów powołał Magdalenę Romankiewicz i Dominikę 

Konopnicką.   

 

W tym momencie na posiedzenie przybył Radny Jarosław Przygoda (15+1=16) 

 

Na podstawie § 20 ust. 4 Regulaminu Rady Powiatu w Gryfinie stanowiącego załącznik nr 1 

do Statutu Powiatu Gryfińskiego Przewodniczący Rady złożył wniosek o zmianę porządku 

obrad polegającą na wprowadzeniu w punkcie XIV porządku obrad projektu uchwały Rady 

Powiatu w Gryfinie w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi z dnia 12 grudnia  

2022 r. (druk nr 11a/XLIII). W związku z powyższym kolejne punkty porządku obrad uległy 

przesunięciu. Przedmiotowy projekt uchwały wszyscy Radni otrzymali. Przewodniczący 

zarządził głosowanie nad wnioskiem o zmianę porządku obrad (wniosek został przyjęty 

jednogłośnie: 16 za; 0 wstrz.; 0 przeciw), a następnie nad porządkiem obrad wraz ze zmianą 

(zmieniony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie: 16 za; 0 wstrz.; 0 przeciw; stanowi 

zał. nr 3). Imienne głosowana stanowią zał. nr 4. Kontynuując prowadzenie obrad 

Przewodniczący powiedział, że do protokołu nr XLII/22 z dnia 28 listopada 2022 r. nie zostały 
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wniesione żadne poprawki a następnie zarządził głosowanie w wyniku, którego protokół został 

przyjęty jednogłośnie (16 za; 0 wstrz.; 0 przeciw). Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4. 

 

II. Analiza problemów osób niepełnosprawnych na terenie Powiatu Gryfińskiego. 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska 

powiedziała, że analiza sporządzona została między innymi w oparciu o ustawę o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej, jak również ustawy o pomocy społecznej. Analiza została 

sporządzona według sprawozdania rocznego z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Gryfinie z zakresu działań z oceny zasobów pomocy społecznej, jak również  

na podstawie programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych, który Rada Powiatu podjęła  

w listopadzie br. W analizie opisano placówki świadczące usługi adresowane do osób 

niepełnosprawnych, zadania realizowane w ramach środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, zadania Powiatowego Zespołu ds. Orzekania  

o Niepełnosprawności, jak również działania podejmowane przez Powiatowy Urząd Pracy na 

rzecz aktywizowania osób niepełnosprawnych. Następnie zapytała, czy są pytania  

do materiału. 

 

- brak pytań; 

 

III. Informacja przedstawicieli Rady Powiatu w związkach i stowarzyszeniach  

z działalności tychże gremiów za rok 2022 

 
Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o przedstawienie sprawozdania  

z działalności Dolnoodrzańskiej Inicjatywy Rozwoju Obszarów Wiejskich za 2022 r. 

 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Dolnoodrzańska Inicjatywa Rozwoju 

Obszarów Wiejskich jest stowarzyszeniem działającym w oparciu o ustawę o lokalnych 

grupach działania. Ilość członków obecnie wynosi 89, z czego 57 jest osobami fizycznymi. 

Stowarzyszenie liczy 14 przedsiębiorców i 18 instytucji. Do stowarzyszenia należą gminy  

z terenu Powiatu Gryfińskiego poza Gminą Stare Czarnowo i Gminą Trzcińsko-Zdrój, które 

działają w innych lokalnych grupach działania. W okresie sprawozdawczym lokalna grupa 

działania w zakresie spraw formalno-prawnych spotykała się dwukrotnie w gremiach,  

w których uczestniczył. Na Zgromadzeniu Ogólnym członków DIROW-u w dniu 28 września 
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br.  przyjmowane było sprawozdanie merytoryczne z działalności, zatwierdzane były 

sprawozdania finansowego za rok 2021. DIROW zakończył swoją działalność na plusie 

umożliwiającym oczywiście funkcjonowanie biura. Została również podjęta uchwała  

o składkach na rok kolejny. Składka została podniesiona dla wszystkich członków o sto procent 

z tym, że każda gmina płaci za swojego mieszkańca, natomiast Powiat ponownie za wszystkich 

mieszkańców powiatu. W związku z tym ma ustaloną niższą składkę i od 2023 roku będzie 

wynosiła 1,00 zł za mieszkańca. Składka nie jest uiszczana za mieszkańców Gminy Trzcińsko-

Zdrój, Gminy Stare Czarnowo oraz miasta Gryfino z uwagi na to, że do lokalnej grupy działania 

wchodzą obszary wiejskie albo gminy miejsko-wiejskie. Kontynuując poinformował,  

że Komisja Rewizyjna DIROW, której jest członkiem, przeglądała i zatwierdzała wszystkie 

dokumenty formalno-prawne przeglądała i zatwierdzała. Dodała, że działa w ramach Komisji 

Rewizyjnej. Jak wynika ze sprawozdania na 5 członków Komisji Rewizyjnej, 5 uczestniczyło 

właśnie w tym spotkaniu. Dodatkowo w sprawozdaniu została złożona informacja o wysokości 

środków, jakie w ramach lokalnej grupy działania zostały przekierowane do mieszkańców  

i  przedsiębiorców, tj. na podejmowanie działalności gospodarczej – 1 126 203,00 zł, na rozwój 

infrastruktury turystycznej, rekreacyjnej lub kulturalnej – 1 106 000,00 zł oraz na operacje 

własne Animatorzy Społeczności Lokalnej – 130 000,00 zł. Następnie dodał, że w tym roku  

w ramach działalności lokalnej grupy działania DIROW skorzystano z dofinansowania na 

drogę w m. Witnica w Gminie Moryń. Dofinansowanie zostało przyznane w 2021 r.  

z wykorzystaniem w roku bieżącym na kwotę ponad 600 tys. zł. Obecnie w tym roku zostały 

złożone również wnioski do DIROW-u na działania własne lokalnej grupa działania. Wniosek 

dot. wykonania toru ćwiczeń, toru przeszkód na terenie Zespołu Szkół Ponadpodstawowych  

w Chojnie, w kontekście klasy wojskowej, będącej w strukturze Zespołu. Odnosząc się jeszcze 

do posiedzenia Komisji Rewizyjnej Starosta poinformował, że został złożony wniosek, aby  

w ramach aktualizacji lokalnej strategii została uwzględniona, wyszczególniona pomoc dla 

przedsiębiorstw funkcjonujących i żyjących z wykonywania różnych działalności na Odrze. 

Starosta ma nadzieję, że Rada Lokalnej Grupy Działania pracując nad tą strategią przepracuje 

wniosek i zostanie to również uwzględnione. Ponadto Lokalna Grupa Działania została przez 

Powiat zaproszona do prac nad Strategią Rozwoju Partnerstwa Powiatu, które w tej chwili 

prowadzi z sześcioma gminami. 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Wiceprzewodniczący Rady  

Aleksandra Zielińska (16+1=17) 
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Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o przedstawienie sprawozdania  

z działalności Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów Polskich za 2022 r. 

 

Pełnomocnik delegata Powiatu Radny Jerzy Miler powiedział, że Związek Powiatów 

Polskich to korporacja samorządowa, zrzeszająca zdecydowaną większość powiatów. Obecnie 

zrzesza 303 na 380 powiatów i miast na prawach powiatów. Powiat Gryfiński należy do 

Związku niemal od początku jego istnienia. Do Związku należą wszystkie powiaty ziemskie 

województwa zachodniopomorskiego. Informacje z działalności Związku Powiatów Polskich 

za okres od 7 czerwca do 7 grudnia 2022 roku były przekazywane w wykazach pism, 

skierowanych do wiadomości Radnych wraz z materiałami na XLI i XLIII sesję Rady Powiatu. 

Radni również mieli możliwość zapoznania się z prezentacją Związku Powiatów Polskich  

pn. „Czy to jeszcze system? Dochody powiatów w 2022 i 2023 r.”, przekazaną wraz  

z materiałami na XLI sesję Rady Powiatu Gryfińskiego. Z bieżącymi informacjami z zakresu 

działalności Związku Powiatów Polskich Radni mogą zapoznać się na stronie Związku. 

Dodatkowo Związek prowadzi samorządowy portal informacyjny, dziennik: Warto Wiedzieć, 

do którego dostęp jest przez stronę Związku. Składka na 2023 r. będzie wynosiła zgodnie  

po waloryzacji 21 groszy od mieszkańca.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o przedstawienie sprawozdania  

z działalności Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania w 2022 r. 

 

Pełnomocnik delegata Powiatu Radna Teresa Sadowska powiedziała, że na początku maja 

- 12 maja 2022 r. odbyło się zdalne posiedzenie delegatów Euroregionu Pomerania. Zarząd 

przedstawił sprawozdania ze swojej działalności za rok 2021. Przewodnicząca Komisji 

Rewizyjnej następnie przedstawiła protokół z opinią. Opinia Komisji Rewizyjnej o działalności 

stowarzyszenia jest bardzo dobra, chociażby z tego względu, że pracownicy Euroregionu 

otrzymują wypłaty ze środków zewnętrznych. Nie idzie to na przykład ze składek. Delegaci 

przyjęli uchwałę budżetową. Najpierw udzielili Zarządowi absolutorium, przyjęli uchwałę 

budżetową i na tym zebranie się zakończyło. A ponadto Zarząd Euroregionu usilnie pracuje 

nad INTERREG VI A oraz nad utworzeniem uchwały Europejskiej Wspólnoty Terytorialnej.  

Prace idą od kilkunastu lat i można mieć nadzieję, że zakończą się sukcesem uchwały Unii 

Europejskiej. Pozwalają na utworzenie właśnie takich euroregionów.  
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Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o przedstawienie sprawozdania  

z działalności Związku Celowego Powiatów Województwa Zachodniopomorskiego za 2022 r. 

 

Delegat Związku Celowego Powiatów Województwa Zachodniopomorskiego Grzegorz 

Downar powiedział, że w 2022 r. odbyły się trzy zgromadzenia Związku Celowego Powiatów 

Województwa Zachodniopomorskiego. W dniach 16-17 maja odbyło się w Luboradzy 

Zgromadzenie połączone ze szkoleniem z zakresu stosowania formatu GML. W trakcie 

zgromadzenia kierownik projektu RPO, Pan Michał Durka przedstawił aktualną sytuację  

w projekcie oraz możliwość kontynuowania projektów w nowej perspektywie finansowej. 

Przewodniczący Zarządu Związku Celowego Powiatów złożył propozycję powrotu  

do pierwszego celu Związku, jakim był jednolity system teleinformatyczny do prowadzenia 

PZGiK w całym województwie zachodniopomorskim. Szkolenie GML-a przeprowadziła Pani 

Agnieszka Chojka, wykładowca na Uniwersytecie Warmińsko-Mazurskim. W dniu  

28 czerwca 2022 r. w sposób tradycyjny odbyło się Zgromadzenie Absolutoryjne w Świdwinie. 

Zarząd uzyskał absolutorium. W dniu 27 października 2022 r. w trybie obiegowym podjęto 

uchwałę o wysokości składek na 2023 r. w wysokości 10 groszy od mieszkańca powiatu.  

W dniu 21 grudnia 2022 r. zostało zaplanowane Zgromadzenie Zarządu Celowego Powiatów 

Województwa Zachodniopomorskiego w celu podjęcia uchwał budżetowych na 2023 r.  

W 2022 r. Związek skoncentrował się na wspomaganiu realizacji projektu RPO „Budowa 

Regionalnej Infrastruktury Informacji Przestrzennej Województwa Zachodniopomorskiego”. 

Na zakończenie dodał, że na wniosek Pana Starosty będzie składany wniosek  

o samorozwiązanie Związku. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski w uzupełnieniu powiedział, że w imieniu Powiatu 

zostanie złożony wniosek o rozwiązanie Związku Celowego w związku ze zrealizowaniem 

zadań i celów, dla których Związek został powołany. Odnosząc się do wypowiedzi  

dot. DIROW-u, w zakresie składek, to Kierownik Biura Obsługi Rady i Zarządu Pani 

Agnieszka Jackiewicz pomogła zweryfikować tę informację. Na rok 2023 składka będzie 

wynosiła 20 groszy, a wcześniej wynosiła 10 gr. 

 

Radny Wojciech Długoborski zapytał o wysokość składki dla osób fizycznych. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że składa rocznie wynosi 20 zł  

od osoby fizycznej. 
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Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Radny Zbigniew Szmaja (17+1=18) 

 

IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Gryfińskiego na 2023 rok (druk nr 2/XLIII); 

 

- przedstawienie uchwały budżetowej  
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że projekt budżetu został sporządzony przez 

Zarząd Powiatu i zgodnie z wytycznymi zawartymi w ustawie o finansach publicznych został 

przedłożony do 15 listopada zarówno Radnym jaki został przesłany do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie. Po uzyskaniu pozytywnej opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej zarówno w zakresie projektu budżetu na rok 2023, jak i Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039 została ona również przekazana Radnym. 

Uchwała budżetowa na 2023 r. została sporządzona na podstawie danych, które Powiat 

uzyskuje z Ministerstwa Finansów. Są to dane w zakresie dochodów jakie będzie uzyskiwać  

i jak będą przedstawiały się dochody, które projektowane są w budżecie na 2023 r. w zakresie 

przekazywanych Powiatowi subwencji, w zakresie przekazywanych Powiatowi udziałów  

w podatku dochodowym zarówno od osób prawnych jak i od osób fizycznych. Jak również na 

podstawie informacji uzyskanej od Wojewody Zachodniopomorskiego w zakresie zadań 

zleconych a zadań realizowanych przez Powiat, jak będą kształtowały się dochody, które będą 

przekazywane przez Wojewodę. Po otrzymaniu tych informacji został sporządzony projekt 

budżetu, który zakłada, że dochody budżetu na rok 2023 wyniosą 127 618 143,83 zł. Z czego 

dochody bieżące stanowić będą kwotę 105 486 791,86 zł, dochody majątkowe – kwotę 

22 131 351,97 zł. Wydatki budżetu zostały sporządzone w oparciu o materiały planistyczne 

przez jednostki organizacyjne powiatu, jak również przez wydziały Starostwa i na podstawie 

tych prognoz został ustalony poziom wydatków. Wydatki ustalone zostały na poziomie 

137 415 621,38 zł. Z czego wydatki bieżące będą stanowić kwotę 111 373 462,43 zł, a wydatki 

majątkowe - 26 042 158,95 zł. Deficyt budżetu został określony na kwotę 9 797 477,55 zł. 

Deficyt zostanie pokryty z kredytu w wysokości 1 800 000,00 zł, z wolnych środków 

zgromadzonych na rachunku w kwocie 6 892 500,00 zł, jak również z przychodów jednostek 

samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunkach budżetu  

w kwocie 1 104 977,55 zł. Ustalono przychody w wysokości 11 004 977,55 zł, rozchody 

zaplanowano w wysokości 1 207 500,00 zł. Rozchody są to planowane spłaty rat kapitałowych 

od zaciągniętych kredytów i pożyczek. Ponadto w uchwale budżetowej na rok 2023 została 
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wykazana informacja dot. rezerw jakie zostały utworzone wstępnie w budżecie. Została 

utworzona rezerwa ogólna w wysokości 555 350,00 zł. Rezerwy celowe w kwocie  

930 00,00 zł. Na zarządzanie kryzysowe rezerwa w wysokości 230 000,00 zł. Na odprawy 

emerytalne w wysokości 500 000,00 zł. Ponadto w uchwale są załączone numerycznie 

wszystkie załączniki do budżetu. Wszystkie wydatki jak i dochody są ujęte w załącznikach,  

w których są szczegółowe opisy, z czego wynikają dochody i wydatki majątkowe, na jakie 

programy będą wydatkowane środki finansowe. Ponadto w budżecie na dla jednostek sektora 

finansów publicznych zostały ustalone dotacje celowe w wysokości 743 767,54 zł. Dotacje 

celowe na pomoc finansową udzielaną innym jednostkom sektora finansów publicznych  

w wysokości 30 000,00 zł. Dotacje podmiotowe w kwocie 130 000,00 zł oraz dla jednostek 

spoza sektora finansów publicznych dotacje celowe w wysokości 15 473 364,00 zł. Dotacje 

podmiotowe w kwocie 374 027,00 zł. Ustala się w uchwale budżetowej limit na wydatki na 

pokrycie przejściowego deficytu w ciągu roku, czyli w wysokości 2 000 000,00 zł. Jest to 

możliwość zaciągnięcia kredytu w rachunku bieżącym. Natomiast kredyt ten musi być spłacony  

do 31 grudnia 2023 r. Do tej pory, przez lata 2019-2022 Powiat Gryfiński miał zapis taki  

w uchwale, ale nie korzystano z tej możliwości zaciągania tego kredytu. Jest to po prostu  

na bieżącą płynność finansową, gdyby w pewnym momencie zabrakło środków finansowych, 

które są przekazywane zarówno przez Wojewodę i jak przez Ministerstwo. Jest możliwość  

na parę dni skorzystania z tej właśnie furtki. Tylko jest to na określoną okoliczność. Ponadto 

planuje się zaciągnięcie kredytu w wysokości 1 800 000,00 zł.  

 

- przedstawienie opinii komisji  

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 5). 

 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał: 

- uchwałę nr 50.44.7.2022 Składu Orzekającego RIO w Szczecinie z dnia 30 listopada 2022 r. 

w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Gryfińskiego na 2023 rok 

(zał. nr 6); 

- uchwałę nr 50.44.8.2022 Składu Orzekającego RIO w Szczecinie z dnia 30 listopada 2022 r. 

w sprawie wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego wykazanego  

w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Gryfińskiego na 2023 r. (zał. nr 7); 
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- przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii RIO 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Zarząd Powiatu nie wnosi żadnych 

uwag, w pełni zgadza się z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej co do przedstawionego 

budżetu, do tych wszystkich założeń w zakresie możliwości spłaty kredytu. Zarząd Powiatu 

konstruując budżet musiał posiłkować się kredytem w wysokości 1 800 000, 00 zł, żeby 

mnogość zadań, które stoją przed Zarządem zamknąć na tym etapie. Radnym jest również 

wiadomym, że na podstawie chociażby roku bieżącego przy konstrukcji budżetu 2022 r. chcąc 

wykonać maksymalnie dużo zadań, był też zapis dot. kredytu, nie był wykorzystany.  

W związku z tym zadłużenie Powiatu za rok 2022 będzie po prostu mniejsze, ponieważ 

spłacone zostaną kredyty, które wcześniej złożyli. Starosta ma nadzieję, że również w 2023 r. 

tak samo uda się postąpić, że w ciągu roku, kiedy Zarząd będzie reagować i będą dokonywane 

zmiany również uda się wygospodarować środki, czy poprowadzić tak gospodarkę finansową, 

aby z tego kredytu, który dzisiaj jest planowany, tak zrównoważyć budżet i wykonać 

maksymalnie jak najwięcej zadań, żeby nie było potrzeby korzystania z niego.  

Na to niekorzystanie oczywiście składa się wiele przyczyn, chociażby to, że z realizacji 

niektórych inwestycji z różnych względów trzeba zrezygnować albo przeciągają się w czasie. 

Odnosząc się do załącznika nr 12 projektu budżetu na 2023 r. powiedział, że większość zadań 

jest w nim zapisanych. Zadaniem priorytetowym są drogi, w rezultacie zadań inwestycyjnych 

jest na kwotę ponad 26 000 000,00 zł i są to w większości zadania majątkowe. Przede 

wszystkim będą realizowane zadania w ramach Polskiego Ładu, przygotowują się do tego. 

Starosta ma nadzieję, że faktycznie wpłynie to na jakość życia, na jakość dróg powiatowych. 

Nie udało się w ww. załączniku uwzględnić wszystkich wnioskowanych zadań. Zarząd chciał 

poprawić tutaj usługi dla mieszkańców i wykonać na dole w budynku przy ul. 11 Listopada 

punkt obsługi, aby nie było potrzeby chodzenia po całym budynku. Natomiast to zadanie  

ze względów finansowych właśnie musi poczekać. Starosta kontynuując poinformował,  

że skupiono się na realizacji zadań w budynkach powiatowych, czy to szkolnych,  

czy administracji publicznej, wynikających z zaleceń przeciwpożarowych, czy sanepidu. 

Następnie dodał, że gro pieniędzy w budżecie zostało zabezpieczonych na cele oświatowe – 

jest to ponad 38 000 000,00 zł, na wydatki dla czterech Domów Pomocy Społecznej 

zabezpieczono około 20 000 000,00 zł, trzy Domy Pomocy Społecznej prowadzone są przez 

stowarzyszenia i na ten cel zostały zabezpieczone środki w formie dotacji, te które między 

innymi wymieniała Pani Skarbnik. Jeden Dom Pomocy Społecznej jest prowadzony przez 

Powiat i w związku z tym w budżecie jest ujęty jego plan finansowy, nie jako dotacja. Następnie 

jest Centrum Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych w skład, którego wchodzą cztery domy 
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dziecka, z kwotą wydatkową prawie 7 000 000,00 zł. Można powiedzieć, że udało się poskładać 

budżet tak, aby w miarę możliwości zabezpieczyć jednostki powiatowe jak również wykonać 

kilka zadań. Dodał, że zapewne będą zmiany, bo trzeba będzie reagować na pewne sytuacje  

w szpitalu, bo wiadomo, jak to dzisiaj wygląda. Zarząd będzie się przyglądać i wnioskować  

do Prezesa Szpitala, aby nie czekał na terminy ustawowe w zakresie sporządzenia bilansu, tylko 

je skrócił. Kiedyś bilanse robiło się do 30 marca, dzisiaj jest ten termin przesunięty.  

Im wcześniej Zarząd będzie miał informację tym niewątpliwie będzie lepiej. Jeżeli zapowiedź 

co do rozdania środków w ramach pierwszego Polskiego Ładu okaże się prawem, trzeba będzie 

powtórzyć przetargi i niewątpliwie one znajdą odzwierciedlenie w zmianach budżetowych,  

bo po każde pieniądze będą chcieli się pochylić. Na zakończenie zawnioskował do Radnych  

o głosowanie za budżetem.  

 
- dyskusja i głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej. 

Przewodniczący Rady Roman Michalski otworzył dyskusję. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że tradycyjnie, jak co roku o tej porze Radni mają 

do czynienie z uchwalaniem budżetu. Projekt uchwały, tak jak Pani Skarbnik powiedziała, 

Radni otrzymali w ustawowym terminie. Mieli okazję zapoznać się z tymi materiałami. Dodał, 

że jest oczywiście sporządzony poprawnie, dobrze, że wszystkie elementy budżetu są zgodne  

z zasadami, łącznie z rozpisaniem możliwości spłaty deficytu zaplanowanego w tym projekcie 

budżetu, z opiniami, które były prezentowane. W związku z tym trudno mieć jakieś szczególne 

uwagi do tego projektu. Stara zasada mówi, że tak krawiec kraje … . W związku z tym trudno 

byłoby oczekiwać jakichś większych, dalszych zmian w projekcie tego budżetu. Aczkolwiek 

warto wskazać może na trzy kwestie, które wydają się zasadne. Pierwszą jest kwestia 

wysokiego udziału wydatków majątkowych, inwestycji w budżecie. Jest on rzeczywiście 

wysoki w porównaniu do innych samorządów, ponad 20%, to jest duża liczba, duża wartość.  

W związku z tym należy pokazać, wyeksponować, że te wydatki majątkowe, czytaj inwestycje 

są w tym budżecie dosyć znaczne. Po drugie, niepokojąca uwaga, ponieważ wydaje się, że jeśli 

chodzi o dochody i wydatki bieżące, to mamy do czynienia z nieciekawą sytuacją z punktu 

widzenia formalnego, ponieważ dochody bieżące nie pokrywają wydatków bieżących. Jak 

rozumie, tę różnicę rzędu 6 czy 7 milionów zł między dochodami, a wydatkami bieżącymi 

reguluje się wolnymi środkami, bo chyba nie ma innej drogi formalnej, ale nie ma 

dostatecznych dochodów bieżących na uregulowanie wydatków bieżących. Jest to niepokojące 

zjawisko, ponieważ formalnie powinno być tak, że dochody bieżące powinny wystarczać  
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na wydatki bieżące, czego w tym projekcie nie widać, tak jak to Pani Skarbnik zaprezentowała. 

Trzecia kwestia, która jest interesująca z punktu widzenia realizacji zadań majątkowych,  

to kwestia zadań ujętych w załączniku nr 12. Występuje w nim oczywiście dużo zadań 

drogowych. To jest zrozumiałe, oczywiste. Jest to bardzo ważne zadanie powiatu, ale są dwie 

kwestie, które Radnego zainteresowały. Pierwsza kwestia, na którą warto zwrócić uwagę, żeby 

to również wszyscy sobie uświadomili, iż przystępuje się do budowy nowej Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej. Zaplanowana w budżecie kwota w wysokości 

1 000 000,00 zł pozwoli na jakieś prace, początkowe, przygotowawcze - nie wie na jakim etapie 

to jest. Druga sprawa, która Radnego zainteresowała, o której wyjaśnienie poprosił, gdyż nie 

wyłuskał tego wcześniej i dlatego nie pytał o to na Komisji, mianowicie jest to sprawa  

pn. Wykonanie dokumentacji projektowej, dotyczącej zmiany funkcji budynku przy ulicy 

Łużyckiej 82 w Gryfinie. Jest to dosyć znaczna kwota, bo 270 000,00 zł na dokumentację,  

w związku z tym poprosił o wyjaśnienie tej sytuacji. Natomiast tak jak wspomniał na początku 

- wydaje się, że w budżecie słupki się zgadzają, rachunki się zgadzają, wszystko jest poprawnie 

przygotowane. Trudno mówiąc kolokwialnie, aby do czegokolwiek się przyczepić. W związku 

z tym, tak jak na Komisji tak i podczas sesji będzie głosował za przyjęciem tego projektu.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odnosząc się do dokumentacji na budynek  

przy ul. Łużyckiej 82 w Gryfinie powiedział, że w tym roku była zapisana kwota w wysokości 

160 000,00 zł. Tak jak wcześniej mówił, chcą przeznaczyć ten budynek na cele Zespołu Szkół 

Specjalnych, który obecnie zlokalizowany jest w Nowym Czarnowie, przywracając tę funkcję, 

jak również chcą, aby obok tej szkoły powstało centrum spotkań i współpracy transgranicznej, 

pokoleniowej. Nie chcą tego wykonywać przy pomocy metody Zaprojektuj-wybuduj, bo widzą, 

że w takich sytuacjach często rozjeżdżają się z kosztami. Chcą w ramach dokumentacji mieć 

jasną i czytelną sprawę, co Rada Powiatu będzie wykonywała, jeżeli Zarząd to zarekomenduje. 

Zarząd szykuje się pod program Interreg-owski albo pod program, który teraz właśnie powstaje 

w ramach wspólnego obszaru działania z sześcioma gminami bądź też w ramach któregoś 

Polskiego Ładu. Dlaczego chcą powrócić ze szkołą specjalną? Otóż w tej chwili szkoła 

specjalna, która funkcjonowała w Nowym Czarnowie była głównie oparta w dużej części  

na uczniach, którzy byli jednocześnie mieszkańcami Domu Pomocy Społecznej w Nowym 

Czarnowie. Znacznie się to zmieniło. To jest jak, gdyby jedna rzecz, jeżeli chodzi o powrót 

tejże szkoły. Napotykają na pewne trudności techniczne, okazało się po rozpoznaniu,  

że zaplanowane w budżecie środki są za niskie na przygotowanie dokumentacji technicznej  

w takim zakresie, o którym mówił. Przez Wydział Remontów, Inwestycji i Zamówień 
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Publicznych były zbierane oferty i stąd wynikła właśnie zaproponowana kwota około 

270 000,00 zł. Starosta dodał, że nie udało się wykonać w ramach zaplanowanych środków 

dokumentacji, ale są w tej chwili po wykonanych ekspertyzach technicznych, które mówią, jak 

powinno się do tej substancji podejść. Ekspertyza generalnie mówi o tym, że należałoby 

wszystko rozebrać i postawić budynek na nowo, bo teren jest niewątpliwie atrakcyjny. 

Natomiast problem też polega na tym, że w budynku są cztery mieszkania i trzeba nad tym po 

prostu pomyśleć. Dwa zamieszkałe, a dwa oddane do dyspozycji Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie i to są te trudności. Kontynuując powiedział, że Zarząd chce mieć 

dokumentację techniczną, która będzie wykorzystana do któregoś z programów,  

aby zrealizować w tym budynku te dwa cele, które wcześniej przedstawiał. Odnosząc  

się do kolejnego zapytania dot. wydatku w wysokości 1 000 000,00 zł, to finansowanie 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej odbywa się w ten sposób, że jest to administracja 

zespolona, więc służba zespolona odbywa się przez budżet powiatu. Powiat oczywiście 

nadzoruje gospodarkę finansową, jednak planowane zadania, czy powstające plany finansowe, 

czy przekazywane środki finansowe odbywają się z poziomu Ministerstwa Spraw 

Wewnętrznych i Administracji, za pośrednictwem Wojewody. Jednym z planów, który się 

pojawił w zeszłym roku jest krajowy taki plan modernizacji straży pożarnej, który zakłada 

budowę nowego budynku Komendy. Dodał, że Gmina przygotowuje teren, przygotowuje plany 

zagospodarowania przestrzennego, to akurat w tych planach pojawiła się kwota  

1 000 000,00 zł na budowę nowej Komendy, środki mają zostać przeznaczone na dokumentację 

techniczną. Aczkolwiek jak rozumie uruchomienie nastąpi wtedy, kiedy będą wiadome tutaj 

sprawy formalno- prawne tak, czyli faktycznie dojdzie do zatwierdzenia planów 

zagospodarowania przestrzennego, a następnie przekazania działki znajdującej się bliżej S3,  

na wysokości Wełtynia. W tym miejscu przewidziana jest lokalizacja. Odnosząc się do kwestii 

dot. zrównoważenia dochodów bieżących i wydatków, to w tym zakresie można dyskutować, 

ale gdyby wydatki bieżące nie równoważyły się z dochodami nawet jeżeli jest to zapis 

dotyczący deficytu i przychodów, które są planowane na podstawie lat poprzednich, to 

Regionalna Izba Obrachunkowa nie wydałaby pozytywnej opinii z uwagi na to, że dzisiaj nie 

ma takich możliwości, żeby wydatki bieżące nie równoważyły się tutaj  

z dochodami. Wracając jeszcze do Straży Pożarnej, Starosta dodał, że również na ostatnim 

posiedzeniu Komisja Bezpieczeństwa i Porządku wydała pozytywną opinie co do zadań ujętych 

w budżecie w zakresie sytuacji kryzowych i bezpieczeństwa. Na posiedzeniu również 

dyskutowano na ten temat powstania Jednostki Gaśniczo- Ratowniczej w południowej części 
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Powiatu. Do tego tematu będą wracać, wspólnie z Radnym Zbigniewem Szmają o to zabiegali. 

Dosyć ważne jest uzyskiwanie standardów dojazdu 15 minutowego do stref zagrożeń. 

 

Radna Joanna Kostrzewa zapytała, czy kwota 1 000 000,00 zł przeznaczona jest tylko  

na dokumentację techniczną, nie ma nic przeciwko powstaniu Straży Pożarnej. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że Powiat jest pośrednikiem z tego co 

jest Jemu wiadomo, tyle środków zaplanowano na dokumentację i pewnie jakieś prace 

przygotowawcze. Jest to zadanie rządowe i to jest planowane przez Komendę Wojewódzką 

Państwowej Straży Pożarnej wraz z Powiatową Komendą Straży Pożarnej. Nie wie, kto będzie 

realizatorem tego zadania. Na przykładzie inwestycji powadzonej przez Policję, to w ramach 

struktur Policji odbywała się to na poziomie Wojewódzkiej Komendy Policji. Podejrzewa,  

że taka inwestycja będzie prowadzona na poziomie Wojewódzkiej Komendy Straży Pożarnej. 

Tam są pewnie odpowiednie departamenty czy wydziały inwestycyjne i to oni będą ją 

prowadzić i taką kwotę zaplanowała Komenda, którą uzyskała od Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji. 

 

Radny Remigiusz Rzepczak powiedział, że jak rozumie punkt dotyczący wykonania 

dokumentacji projektowej w zakresie budynków przy ulicy Łużyckiej 82 jest realizacją 

dyskusji i wizyty Komisji między innymi w Nowym Czarnowie, ponieważ jak się okazuje jest 

obecnie mało miejsca na prowadzenie działalności. Podczas spotkania z Dyrekcją tej placówki 

Komisja usłyszała, że byłoby wskazane wrócić do Gryfina i w Gryfinie realizować tę 

działalność. Odnosząc się do zapisu dotyczącego modernizacji budynku Centrum Placówek 

Opiekuńczo - Wychowawczych w Chojnie zapytał, czego będzie ona dotyczyła. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że zapis dotyczy realizacji wniosku 

Komisji związanego generalnie z zalewaniem tego budynku oraz remontem auli. Na tym 

głównie polega modernizacja. W tym budynku znajduje się taras, wejście jest zaniżone, 

wykonana jest opaska, ale cały czas występują jakieś problemy. 

 

Radny Wojciech Długoborski odnosząc się do budynku przy ul. Łużyckiej 82 w Gryfinie 

powiedział, że Powiat wielokrotnie już próbował sprzedać tę nieruchomość. Od wielu lat już  

to miało być sprzedane. W związku z tym nie było nigdy mowy o tym, że szkoła ma wrócić  

w to miejsce. Natomiast rozumie, że pojawiła się koncepcja, żeby to rozbudować i skorzystać 
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ze środków zewnętrznych. Przy okazji na tej działce stworzyć centrum spotkań polsko – 

niemieckie. Zdaniem Radnego trudności ze sprzedażą były również warunkowane tym, że są 

w nim mieszkania, które to blokują. Mimo, że jest to wydzielone geodezyjnie, że można było 

to sprzedać bez konfliktu, jednak te mieszkania cały czas tam funkcjonują. W związku z tym 

ten kłopot pozostał i chyba pozostanie dalej. Mieszkania dalej są zajęte i jeżeli miałaby tam 

wrócić szkoła i powstać jeszcze centrum to trzeba by się nad tym zastanowić jak w przyszłości 

miałoby to funkcjonować. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że Zarząd analizując wcześniej, ale to 

były inne warunki, próbował tą nieruchomość sprzedawać. Zresztą byli też chętni chociażby 

Stowarzyszenie Iskierka, które proponowało dzierżawę, ostatecznie kupili od Powiatu 

budynek, w którym kiedyś mieścił się PINB, tam rozwinęli swoją działalność. W tym roku 

wpłynęła również oferta chyba na milion złotych, konkretnie podmiot chciał kupić  

tą nieruchomość, ale plany Powiatu zostały trzy lata temu skonkretyzowane i po prostu chcą to 

zrobić. Był też pomysł na przeniesienie siedziby Powiatowego Urzędu Pracy, było wiele 

koncepcji. Natomiast czas pokazał, że powrót z różnych względów właśnie Zespołu Szkół do 

miasta może spowoduje to, że rodzice będą chętniej wybierać tę szkołę do nauki.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski zamknął dyskusję, w obecności 18 Radnych 

zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Gryfińskiego na 2023 rok: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLIII/313/2022 w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Gryfińskiego na 2023 rok, 

została podjęta jednogłośnie.  

Następnie pogratulował Zarządowi za tak przygotowany projekt i za to, że jest zrównoważony 

i nie budzi kontrowersji. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 
V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039 (druk nr 3/XLIII); 

 

W tym momencie posiedzenie opuściła Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar (18-1=17) 
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Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

dyskusję, odczytał uchwałę 50.44.11.2022 Składu Orzekającego RIO w Szczecinie  

z dnia 1 grudnia 2022 r. w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały o wieloletniej prognozie 

finansowej Powiatu Gryfińskiego (zał. nr 8). Następnie Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i w obecności 17 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady 

Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gryfińskiego na lata 2023-2039: 

za - 17, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLIII/314/2022 w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 
VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia na rok 2023 wysokości 

opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości 

kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu (druk nr 

4/XLIII); 

 
Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

a następnie zamknął dyskusję, w obecności 17 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia na rok 2023 wysokości opłat  

za usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych 

w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu: 

za - 17, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLIII/315/2022 w sprawie ustalenia na rok 2023 wysokości opłat za usunięcie  

i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych  

w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 
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VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie pozbawienia odcinka drogi 

kategorii drogi powiatowej, poprzez wyłączenie z użytkowania (druk nr 5/XLIII); 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar (17+1=18) 

 
Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

a następnie zamknął dyskusję, w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie pozbawienia odcinka drogi kategorii 

drogi powiatowej, poprzez wyłączenie z użytkowania: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLIII/316/2022 w sprawie pozbawienia odcinka drogi kategorii drogi powiatowej, 

poprzez wyłączenie z użytkowania, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 
VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały Rady Powiatu 

nr XXXVI/268/2022 z dnia 14 kwietnia 2022 r. w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2022 r. (druk nr 6/XLIII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

a następnie zamknął dyskusję, w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały Rady Powiatu  

nr XXXVI/268/2022 z dnia 14 kwietnia 2022 r. w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

w 2022 r.: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLIII/317/2022 w sprawie zmiany Uchwały Rady Powiatu nr XXXVI/268/2022 

z dnia 14 kwietnia 2022 r. w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 r., została podjęta 

jednogłośnie. 
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Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 
IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na oddanie  

w najem w trybie bezprzetargowym na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego, położonej w obrębie 

ewidencyjnym Daleszewo, gmina Gryfino (druk nr 7/XLIII); 

 
Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

i zamknął dyskusję, w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem w trybie 

bezprzetargowym na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Gryfińskiego, położonej w obrębie ewidencyjnym Daleszewo, gmina Gryfino: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLIII/318/2022 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem w trybie 

bezprzetargowym na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Gryfińskiego, położonej w obrębie ewidencyjnym Daleszewo, gmina Gryfino, została 

podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

X. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na oddanie  

w najem w trybie bezprzetargowym na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego, położonej w obrębie 

ewidencyjnym 2 m. Trzcińsko-Zdrój, gmina Trzcińsko-Zdrój (druk nr 8/XLIII); 

 
Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

a następnie zamknął dyskusję, w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem 

w trybie bezprzetargowym na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Gryfińskiego, położonej w obrębie ewidencyjnym 2 m. Trzcińsko-Zdrój, 

gmina Trzcińsko-Zdrój: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 
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Uchwała nr XLIII/319/2022 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem w trybie 

bezprzetargowym na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Gryfińskiego, położonej w obrębie ewidencyjnym 2 m. Trzcińsko-Zdrój, gmina 

Trzcińsko-Zdrój, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 
XI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie podwyższenia kapitału 

zakładowego Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. z siedzibą w Gryfinie 

(druk nr 9/XLIII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5) i otworzył 

dyskusję. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że chciał się odnieść do uchwały, która jest tylko 

pozornie dobra. Ratuje się szpital. W uzasadnieniu jest wyraźnie napisane, że zabezpieczana 

jest bieżącą działalność Spółki i utrzymywana płynność finansowa, a więc rzecz jest dobra,  

ale Radny uświadomił sobie, że jest to pieniądz publiczny, który można było przekazać na inne 

cele, więc czy to uzasadnienie jest wystarczające? Pan Prezes napisał, że chodzi  

o zabezpieczenie bieżącej działalności Spółki, ponieważ nie bilansują się koszty i przychody 

Spółki. W uzasadnieniu jest dalej informacja, że zobowiązano Prezesa Szpitala Powiatowego  

w Gryfinie do przedstawienia planu naprawczego Spółki. Radny od razu to czyta, jako że Pan 

Prezes będzie za jakiś czas zmieniony. Będzie to już kolejny Prezes, który będzie musiał odejść 

z tej, czy innej przyczyny. Jak się zastanowił nad wyglądem ostatniego roku Szpitala, to z dniem 

1 lipca br. były podwyżki narzucone przez Rząd, na które nie do końca były środki. Radny 

pamięta stanowisko Związku Szpitali Powiatowych, stanowisko organizacji samorządowych, 

które protestowały, że środki na te obligatoryjne podwyżki nie wpłynęły w wystarczającej 

ilości. Dodał, że szykują się następne podwyżki, a więc znów będzie pytanie, skąd na to będą 

pieniądze? Mówi się o niedoszacowaniu kosztów świadczeń. To wszystko wiedzą i dzieje się 

to przez wiele, wiele lat. W zasadzie od początku istnienia Narodowego Funduszu Zdrowia 

była rozbieżność między kosztami, które wykazywali Dyrektorzy, a kosztami Narodowego 

Funduszu, czyli wcześniej Kasy Chorych. Zawsze i w tej chwili też to jest takie stanowisko 

Ministra, że po prostu jest złe zarządzanie, że ujemne wyniki finansowe szpitali wynikają ze 

złego zarządzania dyrektorów. W grudniu br. Marszałkowie Województw Mazowieckiego  

i Małopolskiego wystąpili po sto milionów złotych na dofinansowanie swoich szpitali. 
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Rozmowy się toczą, sprawa być może nawet pójdzie do sądu, ponieważ Marszałkowie twierdzą 

i słusznie, że obowiązkiem Skarbu Państwa jest zabezpieczenie funkcjonowania szpitali, jest to 

niezbędne, konieczne, jest to zadanie Państwa. Tymczasem od wielu lat to właśnie samorządy 

ratują w interesie swoich mieszkańców szpitale kolejnymi, różnymi sposobami. Powiat 

Gryfiński akurat ratuje w ten sposób, inni może inaczej, ale jest to sprawa ogólnopolska. Radny 

kontynuując powiedział, że Pan Prezes miał ciężkie zadanie od początku roku. Musiał 

uruchomić szpital pocovidowo, musiał poszukać lekarzy chirurgów, którzy mieli konkretne 

żądania finansowe. Lekarzy trzeba było poszukać poza miastem Gryfino. Chirurdzy dojeżdżają. 

Kłopoty z kadrą i z ich opłacaniem dotyczą nie tylko chirurgii, ale też interny. Jest to sprawa, 

która również dotyczy remontu w Chojnie, przygotowania nocnej pomocy lekarskiej, 

zabezpieczenie również lekarzy nocnej pomocy w Gryfinie, gdyż były rozmowy na temat 

podwyższenia wynagrodzenia. Koszty leków, koszty diagnostyki są coraz wyższe. W związku 

z powyższym Radny nie czeka na program naprawczy Spółki, bo to będzie trudne wykazać 

Panu Prezesowi, że akurat będzie wychodził na zero, ale raczej oczekuje, aby Pan Prezes 

pokazał w sposób może bardziej czytelny informację tabelaryczną, którą Radni otrzymali. 

Radny ma cały szereg pytań. Nie chciał Radnym zajmować czasu, ale zapytał, dlaczego 

poradnia chirurgiczna w Gryfinie wygląda inaczej, jeżeli chodzi o koszty, a inaczej w Chojnie. 

Dotyczy to również ginekologii. To cały szereg pytań. Z przedłożonych tabel wyraźnie widać, 

co jest czynnością niedochodową, a co przynosi korzyści. Radny dodał, że oczekiwałbym 

objaśnienia wszystkich rubryk (prośba Radnego Tomasza Mirakowskiego o czytelniejsze 

objaśnienie danych zawartych w zestawieniu przychodów i kosztów Szpitala Powiatowego  

w Gryfinie Sp. z o.o. za okres od dnia 1 stycznia do dnia 31 października 2022 r. – pismo znak: 

BRZ.0002.43.2022.MR  stanowi zał. nr 9). Radny dodał, że na końcu trzeba będzie zagłosować 

„za”, chociaż wstrzymywał się, był za, nie wie. Szpital musi funkcjonować, jest potrzebny. 

Tym bardziej, że w tym roku uratował Radnemu życie i podziękował Panu Prezesowi  

za internistów. Natomiast co dalej ze szpitalem? Wygląda na to, że będą tę stratę ponosić, 

koszty w przyszłym roku. Radny widziałby udział Zarządu, przedstawicieli Zarządu,  

aby włączył się w walkę stowarzyszeń samorządowych czy powiatowych o to, żeby  

te pieniądze jednak przyszły z zewnątrz, żeby te pieniądze nie były ciągle tylko wyciągane  

z samorządów.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że od lat, co roku pomaga się Szpitalowi 

i jest to dowód wszystkich Radnych, że wszystkim zależy na służbie zdrowia. Natomiast 

program naprawczy jak zwał, czy nie zwał, pokazuje - zresztą pytania Pana Radnego, co do 
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informacji, że każdy powinien się po prostu pochylić nad tymi kosztami. Zdaniem Starosty nikt 

nie oczekuje tego, że Szpital będzie wychodził na zero, ale jeżeli jest strata, która zaskakuje, to 

po prostu są zobowiązani ją zbadać, zobaczyć czy można coś poprawić, czy może jest tak jak 

Radny mówi i nic się po prostu nie da zrobić, bo są obiektywne trudności zewnętrzne, ale 

obowiązkiem jest po prostu to zbadanie. Zresztą na wniosek Radnego Tomasza Mirakowskiego 

materiał, czyli to uzasadnienie właśnie zostało uzupełnione. Zarząd otrzymał materiały  

i w rezultacie o tej sprawie rozmawia od trzech tygodni. Jest to za krótki okres, żeby wyciągnąć 

jakiekolwiek wnioski, a pomóc trzeba doraźnie szybko. Co nie zmienia faktu, że są rzeczy, 

które w ramach struktury szpitala można po prostu poprawić. Tym bardziej, że z danych, które 

mają Radni wynika wiele ciekawych rzeczy, wartych przedyskutowania. Chodzi o to, że jeżeli 

Powiat ma dokładać do Szpitala i pomagać Szpitalowi, no to każdy chciałby wiedzieć, dlaczego 

ma dołożyć półtora miliona, trzy miliony, czy cztery miliony. To jest po prostu rola Powiatu  

i nie czyta między zdaniami tak jak Pan Radny przeczytał. Tak daleko idącego wniosku  

po prostu nie wyciąga z uwagi na to, że najlepiej mimo wszystko te plany - jak zwał, czy analiza, 

czy naprawcze - robią osoby, które po prostu w środku tego Szpitala, wiedzą na czym to polega 

i po prostu oczekuje się od Pana Prezesa w tej dziedzinie współpracy i rzetelnego podejścia. 

Starosta powiedział, że powinno się pomóc, ale powinni się też przyglądnąć i zweryfikować 

wszystkie koszty. Generalnie można powiedzieć, że dyskutują o tym, o czym mogli się 

dowiedzieć w 2023 r., bo w rezultacie z wyników dowiedzieliby się o tych sprawach. Dobrze, 

że ta sprawa ma miejsce. Jedyną pretensją dzisiaj do Pana Prezesa jest to, że wcześniej  

nie przekazał informacji o bieżącym stanie. Widoczne jest zaangażowanie w postaci wymiany 

dachu, nowych urządzeń, perspektywy jednak obraz został pokazany z jednej strony, a o tym 

finansowym nie wiedzieli, z jakiś powodów Pan Prezes nie wyjawił go na czas.  

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Łukasz Dombek 

powiedział, że tak jak Pan Radny zauważył, przejął Spółkę w bardzo trudnej sytuacji, ponieważ 

Szpital był szpitalem jednoimiennym, odeszła kadra lekarska. Na wypowiedzeniach byli 

praktycznie wszyscy chirurdzy. Dodatkowo również Spółka była w bardzo trudnej sytuacji 

finansowej. W na koniec 2021 r. zgodnie ze złożonym sprawozdaniem finansowym, spółka 

poniosła stratę w kwocie 497 027,44 zł. Zgodnie z umową Spółki, aby wspólnicy, właściciele 

szpitala pokryli tą stratę w stu procentach musi być jednomyślność kapitału. Takowego nie 

było. Reprezentant Zarządu głosował za dopłatami. Natomiast drugi wspólnik, wspólnik 

mniejszościowy - nie. Wobec tego, tak jak w każdej spółce, jeżeli jest ciągłość władzy  

w momencie zmiany Prezesa i nadzoru nad spółką, tak również jest ciągłość nad 



20 

 

 

zobowiązaniami. Takowe również przejął. Były to zobowiązania, które są wymagalne  

i zobowiązania, które są jeszcze nie wymagalne. Dziś jest po konwencie, po rozmowie  

z Dyrektorem NFZ. Z posiadanej przeze Niego wiedzy, bo porównuje się do innych szpitali 

powiatowych, Szpital Powiatowy w Dębnie również bieżący rok zakończy stratą blisko 

4 000 000,00 zł. Szpital Powiatowy w Barlinku tę stratę będzie miał większą, bo blisko 

8 000 000,00 zł. Dodał, że również szacuję, że strata w Szpitalu w Gryfinie będzie wynosiła 

około 4 000 000,00 zł, o ile roczny budżet szpitala to około 30 000 000,00 zł. Kwotę  

w wysokości 26 000 000,00 zł stanowią środki publiczne dysponowane przez Narodowy 

Fundusz Zdrowia. Reszta są środkami komercyjnymi, które wypracowali poprzez działalność 

zakładów długoterminowych, a także wynajem poszczególnych pomieszczeń szpitalnych i tak 

dalej. Strata Szpitala to blisko 4 000 000,00 zł, czyli jak dobrze liczy blisko 14%, czyli  

w obecnej sytuacji inflacyjnej wpisują się w ten wskaźnik. Następnie Prezes poprosił  

o pozytywne głosowanie nad dzisiejszym projektem uchwały, ponieważ te pieniądze pozwolą, 

jako Prezesowi Spółki, pokryć bieżące zobowiązania, a także dać płynność finansową. Chciałby 

również zauważyć, przekazać Radnym informację, że Spółka jest w dobrych rękach. Chce 

rozwijać zakłady długoterminowe, ponieważ to jest silnik generujący zastrzyk i czysty zysk dla 

Spółki. Dodatkowo chce rozwijać AOS, czyli Ambulatoryjną Opiekę Specjalistyczną.  

Tak zwane poradnie, ponieważ poradnie są wyłączone poza ryczałt. Wobec tego, ile pacjentów 

przez poradnię zostanie przyjętych przez poradnie to tyle zarobią. Pan Radny również 

zauważył, że poszczególne poradnie mają stratę. Dlaczego? Ponieważ były to sprawozdania na 

dany dzień. Jeżeli chodzi o rozliczanie tych poradni specjalistycznych, to przeważający 

kontrakty opiewają pięćdziesiąt na pięćdziesiąt, za daną procedurę. To znaczy, jeżeli dany 

lekarz przyjmie pacjenta, zrobi daną procedurę, pięćdziesiąt procent jest dla danego lekarza, 

pięćdziesiąt procent zostaje w Spółce. AOS jest rozliczany, co trzy miesiące, jeżeli  

są nadwykonania, a takie takowe są. Natomiast lekarzom musi płacić co miesiąc. Wobec tego 

po uregulowaniu zobowiązań tzw. kontraktów medycznych w stosunku do personelu powstaje 

strata. Natomiast ona przy finalizacji nadwykonań będzie pokryta, a uważa, że w każdej 

przychodni będzie tzw. zysk. Wyjątkiem jest Poradnia Gastroenterologiczna. Skupiono się 

tylko i wyłącznie na pacjentach oddziałowych. Nie mieli jeszcze sprzętu. W ramach 

dofinansowania Szpitala w nowy sprzęt na kwotę ponad 3 500 000,00 zł zakupiony został 

również nowoczesny sprzęt do gastroskopii, endoskopii i kolonoskopii, plus dodatkowe 

zestawy, plus myjnię i otworzono została poradnia na miasto. Dodatkowo, jeżeli są pytania,  

to jest do dyspozycji. Nadmienił, że jest po rozmowie z Dyrektorem NFZ. Stawia na rozwój 

właśnie poradnictwa ambulatoryjnego tzw. poradni. W dniu jutrzejszym wyjdzie ze Spółki 
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pismo na rozpisanie konkursu na uruchomienie poradni internistycznej. Także pacjenci Powiatu 

po hospitalizacji będą mogli skorzystać z usług poradni w ramach AOS-u, tj. poradni 

ambulatoryjnej, specjalistycznej. Naprawdę Szpital jest w dobrych rękach. Rozwija zakłady, 

chce rozwijać zakłady długoterminowe, poradnictwo i utrzymać też oddziały, które ma w stałej 

strukturze, żeby nie wypaść z siatki szpitali.  

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że nie wie, czy to jest pytanie do Pana Starosty,  

czy do Pani Skarbnik, czy Pana Prezesa. Chodzi o zestawienie przychodów i kosztów, które 

każdy z Radnych ma przed sobą. Następnie zapytał czy jest to robione kwartalnie, miesięcznie.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że do Pana Prezesa, ponieważ są  

to dokumenty otrzymane od Niego. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że w dodatku są poprawione, czyli nie powinny takie 

trafić. Następnie zapytał, jak często Pan Prezes przedstawiał Zarządowi tego typu informacje, 

bo gdyby Radni otrzymywali je systematycznie, to nie byłoby chyba takich nieporozumień 

(prośba Radnego Tomasza Mirakowskiego o regularne przekazywanie Radnym informacji  

w zakresie sytuacji finansowej Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. – pismo znak: 

BRZ.0002.43.2022.MR  stanowi zał. nr 9). 

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Łukasz Dombek 

powiedział, że jeżeli chodzi o księgowość w spółce, to miał bardzo duże problemy w tej materii. 

Wiązało się to ze zmianą głównej księgowej, a także ze wzmocnieniem działu księgowego.  

Na dzień dzisiejszy jest w stanie taki obraz przedstawiać Radnym regularnie w oparciu  

o aktualne dane. Będzie dobrą praktyką, aby regularnie Zarząd i Radni dostawali takie 

zestawienia, jeżeli będzie taka potrzeba.  

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał, co to znaczy regularnie, co miesiąc, co kwartał.  

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Łukasz Dombek 

odpowiedział, że nie chce naciskać, ponieważ każdy tego typu zestawienie wiąże się  

z nakładem pracy. Uważa, że zestawienie raz na kwartał byłby dobrym okresem, aby takie 

zestawienie przygotować. 
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Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że Prezes mówi o dużym nakładzie pracy. Zdaniem 

Radnej, to dla Prezesa nawet powinno być, żeby orientował się, w jakim punkcie jest.  

W momencie, kiedy Radna miała problemy jak zaczynała robić przychodnie i była na minusie, 

to codziennie siadała i liczyła każdą złotówkę, przyglądała się wszystkiemu, także to nakład 

pracy i Prezes powinien zabiegać o to, żeby zobaczyć coś takiego.  

  

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Łukasz Dombek 

odpowiedział, że jeżeli chodzi o zobowiązania, to są rozwiązania systemowe, bo nad takowym 

oczywiście ma pełną pieczę. W dniu 1 lipca br. były podwyżki ustawowe dla personelu 

pielęgniarskiego. Ustawodawca przewidział oczywiście te podwyżki. Natomiast z jednej ręki 

dał, z drugiej zabrał. Zniknęło w tym dodatku tzw. „zembalowe”, czyli tak naprawdę nie dał 

pełnej kwoty na podwyżki, nie wziął pod uwagę jeszcze dodatków stażowych, a także 

dodatków funkcyjnych, które w oparciu o umowę o pracę są tak naprawdę bardzo istotne  

w momencie naliczania wynagrodzenia. Taką podwyżkę musiał dać z automatu, tak mówi 

ustawodawca. Natomiast równolegle musiał z kasy spółki dać również podwyżkę 

pielęgniarkom i lekarzom, którzy są na kontraktach tudzież na umowach cywilnoprawnych, 

ponieważ opuściliby Szpital, poszliby szukać pracy gdzie indziej. Natomiast podwyżki dla 

kontraktowców i dla umów zlecenie są, czy były typowo z kasy Spółki. Wobec tego był to koszt 

Spółki, na który nie było pokrycia. Dodał, że zdecydował się na taki krok, ponieważ chciał 

zabezpieczyć bieżącą działalność Szpitala i żeby nie było takiej sytuacji, że nie będzie lekarza 

na przykład w momencie, kiedy ktoś z Radnych, czy z pacjentów będzie wymagał takowej 

pomocy. Dodatkowo mowa jest o stracie 4 000 000,00 zł. W ramach tej dyskusji chciał dołożyć 

swoje trzy grosze, ponieważ tak jak na sesji minionej, kiedy był gościem, referował, że Szpital 

pozyskał blisko 2 000 000,00 zł środków pozabudżetowych. l tak jak tutaj Starosta zauważył, 

remontowany jest oddział chorób wewnętrznych. W pierwszym etapie kompleksowy remont 

dachu wraz z termomodernizacją. Dodatkowo z programu: Cyberbezpieczeństwo poprawiono, 

bo jest już po audycie i audyt i oczywiście jest pozytywny bezpieczeństwo IT w Spółce.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski zwracając się do Przewodniczącego Rady powiedział, 

że Pan Prezes mimo wszystko mówi chyba nie na temat, wszystko zostało powiedziane i przez 

Pana Radnego i przez Pana Prezesa. Radni generalnie widzą to, co jest robione. Natomiast  

tu zwrócono konkretnie uwagę na menedżera jednostki, żeby podejmować decyzje, właściwe  

po prostu musi Pan Prezes mieć przed oczami jak najbardziej aktualną, bieżącą analizę 

finansową i tylko o to chodzi. No i taka była słuszna uwaga. 
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Radny Wojciech Długoborski powiedział, że trochę Radnego martwi cała sytuacja, z którą 

mają do czynienia, bo ona pokazuje, że jest jakiś kłopot z komunikacją między Zarządem 

Spółki, między Panem Prezesem, a Zarządem Powiatu. Radni dobrze pamiętają informacje, 

które Pan Prezes przekazywał na ostatniej sesji, mówiące o działaniach Pana Prezesa na rzecz 

odbudowy szpitala, budowy szpitala, rozbudowy szpitala. Wszystkich tych elementów,  

o których Pan wspominał. Natomiast na koniec zauważono, kiedy Pan przekazywał informację 

mówiącą o tym, że szacowana strata tegoroczna jest rzędu 4 000 000,00 zł to było  

to zaskoczenie dla Zarządu Powiatu, który też jakby tą informacją został zaskoczony.  

Dla Radnych również, którzy czują się odpowiedzialni także za finanse. Radni wiedzą  

o kłopotach w finansowaniu ochrony zdrowia. To jest cały systemowy problem i tego nie 

rozwiążą, kontrakty są jakie są i pieniędzy jest w systemie za mało. Z drugiej strony 

komunikacja musi być lepsza. Radny nie wie, co się stało, jest Rada Nadzorcza, która 

funkcjonuje na bieżąco, która powinna być też informowana o takiej sytuacji. Nie może to być 

powiedziane tak przy okazji, bo to tak zabrzmiało, że przy okazji informacji o bieżących 

działaniach Szpitala Pan Prezes informuje na koniec wszystkich Radnych o tym, że nagle 

szacowana strata tegoroczna jest rzędu 4 000 000,00 zł. Radni pamiętają 2020/2021 gdzie strata 

była rzędu 2 000 000,00 zł. W roku ubiegłym było to tylko pół miliona złotych. Wskazywało 

na to, że idzie to w dobrym kierunku, że może nie być takiej zapaści. Nagle się okazuje,  

że strata 4 000 000,00 zł mocno zaskoczyła Radnych. Niemniej jednak Zarząd wyskrobał 

1 500 000,00 zł na to, żeby sytuację ratować, żeby zakupić te udziały, żeby dać szansę Panu 

Prezesowi na to, aby zachować płynność finansową. Radny wie, że Pan Prezes ma trudności  

w wyborze tego, komu najpierw płacić, bo kolejka jest duża i są kontrahenci, którzy oczekują 

na regulację zobowiązań, ale kwota może być nie wystarczająca. Jak wynika z projektu 

uchwały jest to kwota 1 500 000,00 zł, gdzie Zarząd zechciał poprzerzucać w budżecie 

pieniądze na tyle, żeby można było na tym etapie tę kwotę zebrać i tak jak powiedział Pan 

Radny Tomasz Mirakowski, chcą ratować sytuację. Nie chcą dopuszczać do jakiejś dziwnej 

zapaści, gdzie rzeczywiście okaże się w końcu, że zobowiązania wymagalne są już po prostu 

zbyt duże i kontrahenci będą indagować wszystkich z tytułu nieuregulowanych zobowiązań. 

Radny zaapelował o lepszą komunikację między Panem Prezesem, a Zarządem Powiatu, Radą 

Nadzorczą, ponieważ ułatwi to bieżącą kontrolę nad tym, co się dzieje w szpitalu. 

 

Radny Remigiusz Rzepczak powiedział, że w uzasadnieniu do projektu uchwały jest zapis,  

że mniejszościowy udziałowiec nie głosował za pokryciem straty do wysokości posiadanych 

udziałów. Następnie zapytał czym uzasadniał swoje stanowisko. 
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Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Łukasz Dombek 

odpowiedział, że nie musiał uzasadniać. Według umowy Spółki, aby dopłaty zaistniały cały 

kapitał, czyli dwóch wspólników musi głosować za. Na ostatnim walnym Zgromadzeniu 

wspólników tylko jeden - powiat głosował za dopłatami. Natomiast wspólnik mniejszościowy 

głosował przeciw. Uchwała nie weszła w życie.  

 

Radna Agnieszka Gralak odnosząc się do zestawienia przychodów i kosztów Szpitala 

Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. za okres od dnia 1 stycznia do dnia 31 października 2022 r. 

zapytała o aptekę szpitalną, gdzie podane zostały koszty, przychody wynoszą zero. Jak to 

możliwe? Nie było żadnych przychodów przez dziesięć miesięcy?  

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Łukasz Dombek 

odpowiedział, że apteka jest komórką organizacyjną, która ma pomóc szpitalowi w dystrybucji 

leków. Jako takowa no nie jest kontraktowana czy dochodowa. To jest jakby pomocnicza 

komórka, która ma za zadanie magazynowanie i dystrybucję leków na poszczególne oddziały 

czy zakłady długoterminowe.  

 

W tym momencie posiedzenie opuścił Radny Zbigniew Szmaja (18-1=17) 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że w czasie wypowiedzi zapomniał zapytać  

o kwestię tomografu, bo szumnie zapowiadana była kwestia zakupu, przygotowane 

pomieszczenie, jakieś tam oznakowania, napisy i tak dalej. A właściwie co z tym tomografem, 

bo tego nie wiedzą? 

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Łukasz Dombek 

odpowiedział, że jeżeli chodzi o tomograf komputerowy to już nie jest science- fiction. To jest 

podstawowe narzędzie diagnostyki. Tak jak Radnym mówił na ostatniej sesji przygląda się 

temu tematowi, chciałby w przyszłym roku do tego tematu wrócić. Są poszczególne dźwignie 

finansowe w postaci leasingu, wynajmu długoterminowego, a także kontraktu, bo to jest dla 

niego bardzo ważne, że w momencie, kiedy ten tomograf będzie w Szpitalu, będzie miał 

kontrakt z NFZ, żeby po prostu mieć dwutorowe finansowanie, czyli tych pacjentów 

ubezpieczonych i pacjentów, którzy przyjdą na badanie komercyjnie. 
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Przewodniczący Rady Roman Michalski zamknął dyskusję, w obecności 17 Radnych 

zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie 

podwyższenia kapitału zakładowego Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. 

z siedzibą w Gryfinie: 

za - 16, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 1. 

Uchwała nr XLIII/320/2022 w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Spółki „Szpital 

Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. z siedzibą w Gryfinie, została podjęta większością głosów. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

XII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2022 rok (druk nr 10/XLIII); 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Radny Zbigniew Szmaja (17+1=18) 

 
Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

a następnie zamknął dyskusję, w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2022 rok: 

za - 17, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 1. 

Uchwała nr XLIII/321/2022 w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2022 rok, została podjęta 

większością głosów. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 
XIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2039 (druk nr 11/XLIII); 

 
Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

a następnie zamknął dyskusję, w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2022 rok: 

za - 17, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 1. 
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Uchwała nr XLIII/322/2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gryfińskiego na lata 2022-2039, została podjęta większością głosów. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

XIV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przedłużenia terminu 

rozpatrzenia skargi z dnia 12 grudnia 2022 r. (druk nr 11a/XLIII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że projekt uchwały nie był 

przedmiotem posiedzeń komisji. Jest po rozmowie z Panią Przewodniczącą Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji, skarga wpłynęła 12 grudnia br., natomiast 13 grudnia br. zadekretował ją 

do Komisji. Zważywszy na okres świąteczno-noworoczny i to, że w zasadzie w ciągu miesiąca 

może być problem z jej rozpatrzeniem, aczkolwiek niekoniecznie, wniósł do Radnych  

o przedłużenie terminu rozpatrzenia skargi do dnia 28 lutego br., dając możliwość spokojnego 

przebadania przez Komisję tej skargi, ustosunkowania się stosowną uchwałą Rady Powiatu. 

Być może pojawi się już w styczniu, ale niech będzie margines bezpieczeństwa rozpatrzenia 

tejże skargi. Mają do tego prawo, oczywiście wyrażając to w stosownej uchwale. Następnie 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

a następnie zamknął dyskusję, w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia 

skargi z dnia 12 grudnia 2022 r.: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLIII/323/2022 w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi z dnia  

12 grudnia 2022 r., została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 
XV. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk nr 12/XLIII). 
 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że sprawozdanie zostało przekazane 

Radnym na piśmie. W przypadku zapytań do któryś spraw, którymi zajmował się Zarząd, 

zostaną rozwinięte. Aczkolwiek większość tych najważniejszych spraw było przedmiotem 

dzisiejszych obrad. W dniu dzisiejszym Zarząd obradował i podejmował decyzje dotyczące 

środowego Zgromadzenia Wspólników w Szpitalu Powiatowym tak, aby przedstawiciel 
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powiatu wiedział, jak ma głosować. Przedmiotem Zgromadzenia oczywiście będzie 

konsumpcja tego, co dzisiaj Rada uchwaliła, czyli podniesienie kapitału, ale również na nim 

zawnioskują o zmianę w umowie spółki, ponieważ właśnie tak uważają. Zresztą dzisiejsza 

dyskusja też trochę to potwierdziła, ponieważ Zarząd Spółki jest jednoosobowy i kompetencje 

są rozpisane w ten sposób, że jeżeli zaciąga się zobowiązania powyżej 200 000,00 zł to musi 

być zgoda Rady Nadzorczej, a powyżej 400 000,00 zł musi być zgoda Zgromadzenia 

Wspólników. Natomiast zmiana ma być w takim kierunku, aby zgoda Rady Nadzorczej była 

już przy 50 000,00 zł tak, aby Rada Nadzorcza w zakresie finansowym więcej kontrolowała, 

również wydatki, aby komunikacja była po prostu częstsza. To najważniejsze informacje. 

Starosta dodał, że jak wynika ze sprawozdania Zarząd wyraził zgodę na podpisanie listu 

intencyjnego dot. przygotowywania kolejnej inwestycji. Jest to droga powiatowa z płyt 

betonowych, która prowadzi do bloków gazowych, czyli do nowej inwestycji. Natomiast 

niestety nie doszło do podpisania listu intencyjnego, ponieważ temat jeszcze nie był 

przygotowany do końca przez PGE, ale będą nad tym tematem pracować. 

 

- brak zapytań; 

 
XVI. Interpelacje i zapytania radnych 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że w okresie międzysesyjnym nie 

zostały złożone interpelacje i zapytania. Następnie zapytał, czy któryś z Radnych chciałby 

złożyć interpelacje lub zapytanie. 

 

- nie zgłoszono interpelacji ani zapytań. 

 

XVII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

 

- brak; 

 

XVIII. Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  

 
Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że w wykazie skierowanym  

do wiadomości Rady Powiatu w Gryfinie zostały przekazane następujące pisma: 
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1. Pismo Wicedyrektora Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Szczecinie, znak: WUP: 

IVB.072.1.AŚ.2022 z dnia 24 listopada 2022 r., przekazujące egzemplarz „Kalejdoskopu 

Zachodniopomorskiego Rynku Pracy” (zał. nr 10). 

2. Informacja o działalności Związku Powiatów Polskich (za okres od dnia 20 października 

do dnia 7 grudnia 2022 r.) (przekazana Radnym drogą elektroniczną w dniu 13 grudnia br.) 

(zał. nr 11). 

Dodał, że wpłynęło pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Gryfinie z dnia 25 listopada  

2022 r. dotyczące przeprowadzonej analizy oświadczenia majątkowego osoby, o której mowa 

w art. 25c ustawy o samorządzie powiatowym (zał. nr 12). Następnie poinformował,  

że wpłynęły do Rady Powiatu życzenia Bożonarodzeniowe od Stowarzyszenia Nasz Wirów. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski w imieniu Zarządu serdecznie podziękował  

za uchwalenie budżetu powiatu. Dla Zarządu jest to jak zwykle zobowiązanie, bo będą chcieli 

się jak najlepiej się z tego wywiązać. Następnie w imieniu Zarządu pożyczył zdrowych, 

radosnych Świąt Bożego Narodzenia oraz również szczęśliwego Nowego Roku. 

 

XIX. Zakończenie posiedzenia. 

 

O godz. 16:07 Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski wobec 

wyczerpania porządku obrad zamknął XLIII sesję Rady Powiatu w Gryfinie, życząc w imieniu 

Prezydium Rady Powiatu zdrowych, spokojnych, spędzonych w gronie rodzinnym Świąt 

Bożego Narodzenia. 

 

Protokół sporządziła: 

 

Magdalena Romankiewicz 

 

 Przewodniczący Rady  

 

 Roman Michalski 


